
Z Á Z N A M 
z plenárního zasedání České komise pro UNESCO 
konaného dne 20. listopadu 2018 od 10:00 hodin 

v budově Ministerstva zahraničních věcí, Černínský palác, 
Loretánské náměstí 5, Praha 1 

 
Prezenční listina z plenárního zasedání je uložena v Sekretariátu České komise pro UNESCO. 
Z celkového počtu 60 členů České komise pro UNESCO se zasedání zúčastnilo 29 členů nebo jejich 
zplnomocněných zástupců, 16 členů bylo řádně omluveno, přítomni byli též 2 čestní členové.   
 
Zasedání řídil předseda České komise pro UNESCO prof. PhDr. Stanislav Štech, CSc.   
 
Bod 1 – Přijetí programu zasedání 
 
Předsedající představil návrh programu zasedání a požádal členy Komise o jeho schválení.  
 
Plenární zasedání schválilo návrh programu zasedání v předloženém znění.   
 
Bod 2 – Personální změny v Sekretariátu České komise pro UNESCO 
 
Předsedající poděkoval za práci bývalé vedoucí tajemnici Mgr. Radce Bordes a bývalé tajemnici 
Mgr. Evě Anně Kafkové a uvítal nového vedoucího tajemníka Ing. Reného Zeleného. Ing. René 
Zelený se představil a informoval o změnách, které nastaly v Sekretariátu České komise pro 
UNESCO od srpna do října 2018, a o průběhu výběrového řízení na obsazení místa tajemníka - 
národního koordinátora Sítě přidružených škol UNESCO. Dále zmínil rezignaci člena České komise 
pro UNESCO doc. PhDr. Ing. Milana Znoje, CSc. z důvodu pracovní zaneprázdněnosti. 
 
Plenární zasedání vzalo informaci na vědomí.   
 
Bod 3 – Tematická prezentace – program ocenění „L’ORÉAL Česká republika Pro 
ženy ve vědě” 
 
Tematická prezentace programu ocenění „L’ORÉAL Česká republika Pro ženy ve vědě” byla 
z důvodu náhlé nemoci přednášející Ivony Karvinen (PR Manager Corporate CZ/SK  společnosti 
L’Oréal Česká republika s.r.o.) přesunuta na jiné plenární zasedání. 
 
Plenární zasedání vzalo na vědomí informaci o přesunutí prezentace programu 
ocenění „L’ORÉAL Česká republika Pro ženy ve vědě” na jiné plenární zasedání. 
 
Bod 4 – Informace o průběhu a výsledcích 205. zasedání Výkonné rady UNESCO 
 
Ing. René Zelený (vedoucí tajemník České komise pro UNESCO) informoval o průběhu  
a výsledcích 205. zasedání Výkonné rady UNESCO, jež se uskutečnilo ve dnech 3. až 17. října 2018 
v Paříži. 
Výkonná rada se podrobněji věnovala zejména projednávání strategické transformace UNESCO. 
V současné době probíhá implementace druhého pilíře strategické transformace, tj. posílení 
efektivity akčních prostředků. Členské státy zdůraznily, že proces transformace musí být řízen 
členskými státy ve spolupráci se Sekretariátem UNESCO. Dále státy požádaly, aby Výkonné radě na 
jejím 206. zasedání byla podána zpráva o přijatých opatřeních a dosažených výsledcích. 
Výkonná rada poprvé rámcově projednala návrh programového rozpočtu organizace na léta 2020-
2021 a stanovila, že na 206. zasedání Výkonné rady bude rozhodnuto o stropu rozpočtu na základě 
čtyř rozpočtových variant (dvě pro nulový nominální růst a dvě pro nulový reálný růst). 
Opět se jednalo o dvou tzv. palestinských rozhodnutích, která byla přijata bez diskuse konsensem. 
Hlasování naopak proběhlo o rozhodnutí o situaci v Autonomní republice Krym, které skončilo 
téměř totožným výsledkem jako hlasování na předchozí Výkonné radě.  
Významný prostor patřil agendě vzdělávání (Cíl udržitelného rozvoje č. 4/SDG 4 – Vzdělávání 
2030) – jmenovitě globální a regionální koordinace a podpora, prevence a boj se školním násilím a 
šikanou, zpráva a strategie ke gramotnosti a prevence násilí. 
Pokračovala rovněž diskuze o revizi programu Paměť světa, přičemž zpráva o pokroku bude 



předložena na 206. zasedání Výkonné rady a konečná konsolidovaná zpráva o přezkumu programu 
až na 207. zasedání Výkonné rady. Mezitím poběží několik paralelních procesů, včetně vytvoření 
otevřené pracovní skupiny k posouzení dalších doporučení k reformě programu Paměť světa. 
 
Předsedající doplnil, že generální ředitelka Audrey Azoulay má velký zájem na úspěšném 
zvládnutí strategické transformace UNESCO, nicméně bude záležet převážně na správném 
nastavení komunikace s členskými státy. Dále podotkl, že vývoj ve strategické transformaci je 
z logiky věci propojen s otázkou rozpočtu organizace. 
Předsedající se také věnoval otázce vzdělávání. Informoval o plánovaném zasedání „Global 
Education Meeting“, které se uskuteční ve dnech 3. – 5. 12. 2018 v Bruselu. Předsedající vyjádřil 
naději, že závazky přijaté na tomto zasedání by mohly přinést alespoň částečný pokrok v pohledu 
na řešení problémů spadajících do oblasti vzdělávání. V této souvislosti zmínil nutnost uvědomit si 
fakt, že jednotlivé regiony (rozvojové x rozvinuté země) řeší značně rozdílné problémy. 
PhDr. Ivan Rynda (předseda Sekce pro životní prostředí) poukázal na aspekt vícerychlostních 
postupů v rámci mezinárodních organizací i řešení problémů v oblasti vzdělávání, které nepřináší 
uspokojivé výsledky. Téma dvourychlostního řešení by se mělo diskutovat. 
Předsedající souhlasil s Dr. Ryndou a dodal, že v současnosti nespatřuje snahu o vytčení a 
naplnění „adaptovatelných“ cílů pro rozvojové země, což vede k asymetrii rozvoje. Dále zmínil 
jednání OECD (Organizace pro ekonomickou spolupráci a rozvoj), na kterém vyvstala otázka, jak 
naplnit cíle ekonomické spolupráce a rozvoje a současně posloužit cílům UNESCO jakožto klíčové 
organizace na poli vzdělávání. 
RNDr. Jana Dlouhá, Ph.D. (Centrum pro otázky životního prostředí UK v Praze) se dotázala, 
jak může Česká komise pro UNESCO přispět k úspěšnému procesu strategické transformace.  
Mgr. René Miko (1. místopředseda České komise pro UNESCO) odpověděl, že národní komise 
mají primárně působit směrem dovnitř států a že si není vědom toho, že by se generální ředitelka 
v tomto ohledu více snažila o zapojení národních komisí. 
Předsedající doplnil v reakci na dotaz Dr. Dlouhé, že můžeme být aktivní v komunikaci s 
jednotlivými ministry. Zásadní je mít jasný mandát pro komunikaci se Sekretariátem UNESCO.  
Mgr. René Miko dodal, že např. na Stálé delegaci při UNESCO v Paříži často chybí nebo je 
nedostačující instruování ze strany ústředí/ministerstev.  
Mgr. Michal Beneš, CSc. poznamenal, že řada agend vyžaduje meziresortní spolupráci, přičemž 
expertní přidaná hodnota národních komisí je při koordinování meziresortních agend. Pokud se 
jedná o vícerychlostní řešení, podotkl, že vyspělé země nemohou čekat na nerozvinuté státy. 
Ing. Martina Pásková, Ph.D. (Rada národních geoparků) vznesla dotaz, zda má ČR zájem se 
zapojit do některé ze čtyř pracovních skupin v rámci strategické transformace. Dále podotkla, že 
vícerychlostní postup je zřetelný i v oblasti geoparků UNESCO.  
Ing. René Zelený reagoval na dotaz Ing. Páskové s tím, že nemá v tuto chvíli informace o tom, že 
by se ČR měla aktivně zapojit do činnosti některé z pracovních skupin. 
Předsedající uzavřel diskusi výzvou ke sledování klíčových témat a aktivnímu přístupu a zapojení 
se do úkolů vyplývajících z jednotlivých agend UNESCO. 
 
Plenární zasedání vzalo informaci na vědomí.   
 
Bod 5 – Výročí UNESCO na léta 2020-2021 – výzva k podání národních nominací 
 
Ing. René Zelený informoval o výzvě k podávání národních nominací na Výročí UNESCO na léta 
2020-2021 a zdůraznil, že nominace by neměly mít politický podtext. Termín pro podání nominací 
je 15. leden 2019. Nominace mohou být dvě, ale v tomto případě by měla být zachována genderová 
vyváženost. V tuto chvíli je nejblíže nominaci 350. výročí úmrtí J. A. Komenského, kterou 
podpořilo již MŠMT i MK. Výkonný výbor České komise pro UNESCO tuto nominaci rovněž 
podpořil. Ing. René Zelený dále informoval, že byl vznesen neformální dotaz na Sekretariát 
UNESCO na opětovnou nominaci J. A. Komenského. Sekretariát se vyjádřil v tom smyslu, že by 
doporučoval zvolit jinou osobnost. Ing. René Zelený k tomu doplnil, že pravidla opakovanou 
nominaci nevylučují a vzhledem k mimořádnému globálnímu významu postavy J. A. Komenského 
a již naplánovaným doprovodným akcím MŠMT by tuto nominaci doporučil. 
Předsedající podotkl, že podstata ocenění i vybízí k opakovanému podání, nejedná se např. o 
ocenění celoživotních zásluh v nějakém oboru.  
Mgr. Michal Beneš, CSc. se silně přimluvil za podání nominace a dodal, že si nepamatuje 
situaci, že by byla kdy nějaká nominace zamítnuta. 



Předsedající vznesl dotaz na zástupkyni MŠMT Mgr. Jaroslavu Tláskalovou, jak to v současnosti 
s nominací vypadá.  
Mgr. Jaroslava Tláskalová informovala, že v loňském roce otázku připomenutí výročí 350 let 
od úmrtí J. A. Komenského projednala vláda a již byly na doprovodné akce této události vyčleněny 
finanční prostředky. I z tohoto důvodu by bylo vhodné podpořit nominaci J. A. Komenského. 
PhDr. Michail Odarčenko, CSc. (Česká unie sportu) doplnil, že opakovaná nominace není na 
škodu, ba naopak dodává dané osobnosti vážnost a důležitost. 
 
Plenární zasedání schválilo nominaci 350. výročí úmrtí J. A. Komenského v roce 
2020 k podání mezi výročí UNESCO na léta 2020-2021.   
 
Bod 6 – Informace předsedů odborných sekcí k jejich činnosti 
 
PhDr. Zdenka Mansfeldová, CSc., informovala jako předsedkyně o činnosti Sekce pro 
vzdělávání, vědu a informatiku. Zasedání Sekce se uskutečnilo od posledního plenárního 
zasedání jednou, a to dne 14. listopadu 2018. Sekce vyslechla prezentaci projektu nového 
interdisciplinárního Centra Karla Čapka pro studium hodnot ve vědě a technice, kterou přednesl 
PhDr. Tomáš Hříbek, PhD. z Filosofického ústavu Akademie věd ČR. Pilotní projekt 
interdisciplinárního Centra Karla Čapka, které se bude zaměřovat na automatizaci hospodářství a 
její sociální a etické dopady, se zabývá problematikou tzv. autonomních vozidel. Dr. Hříbek 
vysvětlil pojem autonomních vozidel a co je cílem a smyslem tohoto projektu, přičemž upozornil, že 
Ministerstvo dopravy vnímá překážky zavedení autonomních vozidel na trhu čistě technologicky 
(inženýrské otázky), ale je třeba se podívat na etická dilemata. V následné diskusi zazněly 
inspirativní dotazy a odpovědi, týkající se začlenění etiky do výuky/vzdělávání žáků, jejího 
dlouhodobého podceňování, určení zodpovědnosti při nastalé kolizi autonomních vozidel, vazby 
ekologie, resp. biologie a etiky a průběhu zavádění autonomních vozidel do silničního provozu a 
hrozby kybernetického útoku na tato vozidla.  
Předsedkyně uvedla, že téma bylo zvoleno s důrazem na vyrovnání dluhu vůči informatice 
v rámci Sekce. Informatika je přitom natolik důležitá a zajímavá, že se jí bude věnovat i některé 
z dalších zasedání Sekce. Jako možné téma uvedla „Technika a informatika v procesu vzdělávání“. 
Předsedkyně si dále posteskla nad nízkým zapojením a účastí členů Sekce a ocenila uspořádání 
společného zasedání se Slovenskou komisí pro UNESCO v Brně, při němž došlo k navázání užších 
kontaktů se Sekcí pro výchovu a vzdělávání Slovenské komise. Těší se proto na rozvoj spolupráce, a 
to i k otázkám programu MOST. Závěrem dala ke zvážení podnět k zjištění aktuální situace na 
Katedře UNESCO pro muzeologii a světové dědictví Filozofické fakulty Masarykovy univerzity. 
 
Mgr. Lenka Lázňovská informovala jako předsedkyně o činnosti Sekce pro kulturu  
a komunikaci. Zasedání Sekce se uskutečnilo od posledního plenárního zasedání jednou, a to dne 
16. listopadu 2018.  
Předsedkyně si též postěžovala na problém s velmi nízkou účastí členů Sekce. Při jmenování 
nového složení České komise v roce 2019 vidí příležitost k redukci počtu pasivních členů. 
Předsedkyně se dále věnovala problematice revize programu Paměť světa. Informovala o dvou 
doporučeních přijatých na zasedání Sekce. Prvním je, aby ČR v dalším jednání k procesu revize 
programu Paměť světa odborně zastupoval Mgr. Adolf Knoll, tajemník pro vědu, výzkum a 
mezinárodní vztahy Národní knihovny (možnost jeho zapojení s ním projedná MK). Druhým je, 
aby Stálá delegace ČR při UNESCO vznesla oficiální cestou dotaz, proč byl nominační proces po 
dobu revize programu Paměť světa zcela zastaven. 
Předsedkyně rovněž tlumočila poděkování Sekce Sekretariátu České komise a organizátorům 
v Brně za přípravu společného zasedání České a Slovenské komise pro UNESCO. 
Předsedkyně dále referovala o diskusi v rámci Sekce k přípravě společného zasedání se Sekcí pro 
životní prostředí (oba navržené březnové termíny jsou možné) a uvedla, že se členové dohodli na 
formátu – brainstorming k otázkám společného zájmu.  
Navrženými tématy (k nim budou přiřazena podtémata) ke společnému jednání jsou: 

 Udržitelné užívání přírodního a kulturního dědictví v podmínkách cestovního ruchu v ČR 

 Protiklady zájmu ochrany přírody a kulturního dědictví v ČR, zejména ve vztahu k změně 
klimatu a biodiverzitě 

 Meziresortní spolupráce. 
Témat společného zájmu je hodně, obě sekce se mohou společně zasednout opakovaně. 
 



PhDr. Ivan Rynda informoval jako předseda o činnosti Sekce pro životní prostředí. 
Zasedání Sekce se uskutečnilo od posledního plenárního zasedání jednou, a to dne 15. listopadu 
2018.  
Předseda na úvod zhodnotil společné zasedání se Slovenskou komisí jako vydařené.  
Blíže se věnoval dotazníku „Přínosy zapojení ČR v UNESCO“.  K tomuto bodu uvedl, že je třeba 
bránit hodnoty, které organizace UNESCO představuje a přes nedostatky dotazníkového formuláře 
stojí za to ho vyplnit. Dále konstatoval, že řešitel úkoly vyplývající ze smlouvy o dílo zanedbává a 
vyzývá k rozšíření okruhu seznamu osob určených pro zaslání dotazníku a k začlenění dalších 
(kvalitativních) forem průzkumu. 
Významným bodem podzimního zasedání Sekce byla otázka řešení opětovného ustanovení Českého 
národního komitétu MAB (Člověk a biosféra).  
Předseda poukázal na fakt, že MŽP v této otázce zatím příliš nevykonalo. Současně poděkoval 
Mgr. Lukáši Pokornému (MŽP) za jeho iniciativu, kdy si prozatímně přebral agendu MAB pod svojí 
pravomoc, a za to, že bude jednat ve prospěch řádného ustavení národního komitétu MAB v rámci 
Sekce ochrany přírody a krajiny MŽP. 
Předseda dále tlumočil sdělení RNDr. Radka Mikuláše, DrSc. (Český národní komitét pro 
mezinárodní geovědní program UNESCO/IGCP), který informoval o zhoršující se situaci v Českém 
národním komitétu pro IGCP, pokud jde o finanční zdroje a o tom, že klesá zájem o podporu a 
sponzorování projektů komitétu. Záběr národního komitétu se prolíná s problematikou geoparků a 
bylo by tudíž dobré nastavit s geoparky užší spolupráci.  
Předseda dále zmínil aktivity Doc. RNDr. PaedDr. Milady Švecové, CSc. (Klub ekologické 
výchovy) – viz bod 8.  
Předseda se rovněž vyjádřil k tématům společného zasedání Sekce pro kulturu a komunikaci a 
Sekce pro životní prostředí a podotkl, že v navržených tématech obou sekcí panuje v zásadě shoda. 
Pokud jde o formát, Sekce pro životní prostředí upřednostňuje uspořádání formou konference 
s referáty před formou brainstormingu, což bude ještě předmětem dalšího jednání. 
 
Po přednesení příspěvků předsedů jednotlivých sekcí proběhla diskuse. 
 
Předsedající uvedl, že je problém v nastavení a udržitelnosti průřezových témat na vysokých 
školách, který je do určité míry způsoben autonomií vysokých škol, která nutí jejich spravovatele 
finančně podporovat takové obory, které přinesou vysokým školám kredit a respekt.  
Mgr. Michal Beneš, CSc. informoval, že na jaře 2019 se zúčastní zasedání Rady Katedry 
UNESCO pro muzeologii a světové dědictví, o čemž může následně referovat. Připomenul též 
vhodnost ověření příslibu Ministerstva kultury k vzniku Národního komitétu programu Paměť 
světa. 
RNDr. Jana Dlouhá, Ph.D. doplnila, že by bylo dobré začlenit téma podpory průřezových a 
interdisciplinárních oborů do společného zasedání sekcí (vzdělávání orientované na výkon a 
následné pracovní uplatnění). 
Ing. arch. Věra Kučová (NPÚ) uvedla, že tématem pro společné zasedání Sekce pro kulturu a 
komunikaci a Sekce pro životní prostředí by měla být spíše než problematika památkového zákona 
problematika rekodifikace stavebního práva. Uvedla, že rekodifikace stavebního práva, kterou pro 
Ministerstvo pro místní rozvoj připravuje Hospodářská komora, bude mít nemalý dopad na oblast 
ochrany kulturního dědictví a ochrany životního prostředí.  
PhDr. Jana Součková, DrSc. (Český komitét Modrého štítu) navázala na Mgr. M. Beneše, CSc. 
s poznámkou, že Katedra UNESCO pro muzeologii a světové dědictví se potýká s řadou problémů. 
Dodala, že důležitou otázkou je její správní zakotvení a pokud zůstane pod Ústavem archeologie a 
muzeologie, bude její činnost nadále omezená.  
Předsedající se v reakci na poznámku Dr. Součkové vyjádřil ve stejném smyslu jako ve svém 
předchozím příspěvku a poděkoval předsedům a aktivním členům sekcí za odvedenou práci 
v průběhu roku. 
 
Plenární zasedání vzalo na vědomí informaci o činnosti odborných sekcí Komise. 
 
Bod 7 – Informace o společném zasedání České a Slovenské komise pro UNESCO 
(Brno, 8. 11. 2018) 
 
Ing. René Zelený informoval o průběhu prvního neformálního společného zasedání České a 
Slovenské komise pro UNESCO, které se konalo v Brně dne 8. listopadu 2018. Toto setkání konané 



u příležitosti oslav 100. výročí od založení Československa mělo za cíl předat si pracovní zkušenosti, 
prohloubit vzájemnou spolupráci a podpořit společný postup při řešení problematiky jednotlivých 
agend UNESCO. 
Na úvod jednání vystoupil předseda České komise pro UNESCO Prof. PhDr. Stanislav Štech, CSc. a 
vedoucí tajemnice Slovenské komise pro UNESCO PhDr. Mária Krasnohorská. Oba vyzdvihli 
důležitost tohoto setkání a vedoucí tajemnice Krasnohorská poděkovala v zastoupení předsedy 
Slovenské komise, ministra zahraničních věcí a evropských záležitostí Miroslava Lajčáka, za 
uspořádání tohoto zasedání. Po představení historie, činnosti a složení České a Slovenské komise 
následoval dopoledne blok tematických diskusí, které se zabývaly problematickými otázkami v 
oblasti přírodních a společenských věd. V odpolední části zasedání pokračovaly tematické diskuse v 
dalších dvou programových oblastech UNESCO - vzdělávání a kultuře. 
Program byl doplněn o návštěvu Památníku Leoše Janáčka, jehož archiv je zapsán v mezinárodním 
registru Paměť světa UNESCO, a o prohlídku Vily Tugendhat, která je zapsána na Seznamu 
světového kulturního dědictví UNESCO. 
Předsedající kromě samotného jednání také kladně ohodnotil doprovodný program, zvláště pak 
ocenil poutavou přednášku kurátora janáčkovských sbírek Doc. PhDr. Jiřího Zahrádky, PhD., o 
životě a díle Leoše Janáčka. Na závěr poděkoval všem, kdo se na úspěšném průběhu zasedání 
podíleli. 
 
Plenární zasedání vzalo informaci na vědomí. 
 
Bod 8 – Informace o 24. Valném shromáždění Sítě přidružených škol UNESCO v ČR 
(Hlinsko, 24. – 25. 9. 2018) 
 
Ing. René Zelený informoval o průběhu 24. zasedání Valného shromáždění Sítě přidružených 
škol UNESCO v České republice, které se konalo ve dnech 24. – 25. září 2018 v Hlinsku. Zasedání 
hostilo a pořádalo Gymnázium K. V. Raise a Střední odborné učiliště v Hlinsku. Během zasedání 
byla vyhodnocena činnost za uplynulé období a byly projednány plány činnosti Sítě na nadcházející 
školní rok. Účastníci si rovněž vyslechli celou řadu zajímavých tematických přednášek, které 
korespondovaly se schválenými tématy pro Týden škol UNESCO na období 2018/2019. Jedná se o 
témata: Mezinárodní rok jazyků původních obyvatel, Mezinárodní rok umírněnosti a Mezinárodní 
rok periodické soustavy prvků. Školy tradičně prezentovaly projekty, které v uplynulém školním 
roce realizovaly v rámci Týdne škol UNESCO na téma „Osudové osmičky v našich dějinách“ a 
„Sport jako prostředek k podpoře vzdělávání, zdraví, rozvoje a míru“.  
Ing. René Zelený dodal, že školy se věnují daným tématům v rámci svých aktivit v průběhu 
celého roku. Dále vyzdvihl příkladnou účast zástupců škol a poděkoval pořadatelské škole za 
vynikající organizaci během celého zasedání. Závěrem zmínil nutnost najít co nejdříve pořadatele 
příštího ročníku Valného shromáždění. V rámci zachování rotace by to měla být škola nacházející 
se na Moravě a Slezsku. 
Doc. RNDr. PaedDr. Milada Švecová, CSc. (Klub ekologické výchovy) informovala o 
aktivitách v oblasti vzdělávání pro udržitelný rozvoj/environmentální výchovy a aktivitách Klubu 
ekologické výchovy (KEV) v krajích ČR: 
• 2 semináře pro ředitele a zřizovatele škol (2. 11. - České Budějovice a 22. 11. - Ostrava). Na obou 
seminářích byly předneseny informace o Síti přidružených škol UNESCO v ČR, o nichž referovala 
v Českých Budějovicích doc. PaedDr. RNDr. Milada Švecová, CSc. a v Ostravě RNDr. Hana Pokorná 
(místopředsedkyně Sítě přidružených škol). 
• Ustanovení Center managementu EV/VUR ve spolupráci s Vysokou školou evropských a 
regionálních studií v Českých Budějovicích a Obchodní akademií a Vyšší odbornou školou Ostrava - 
Mariánské Hory.  
Doc. RNDr. PaedDr. Milada Švecová, CSc. dále informovala o krajských setkáních 
koordinátorů ekologické výchovy a o celostátním setkání koordinátorů environmentální výchovy. 
Ing. Martina Pásková, Ph.D. (Rada národních geoparků) doplnila, že téma interdisciplinárních 
oborů by mělo být směřováno také k přidruženým školám UNESCO a mohlo by být jedním z témat 
celostátního setkání koordinátorů environmentální výchovy.  
 
Plenární zasedání vzalo na vědomí informaci o 24. Valném shromáždění Sítě 
přidružených škol UNESCO v ČR. 
 
 



Bod 9 – Záštity České komise pro UNESCO 
 
Ing. René Zelený informoval, že v roce 2018 bylo uděleno celkem 13 záštit, jeden projekt záštitu 
nezískal. 
Dále požádal přítomné členy o schválení dvou nových žádostí o záštitu, které byly předjednány a 
s příslušnými resorty (MŠMT, MK). Udělení záštity bylo resorty v obou případech doporučeno. 
 
Plenární zasedání vzalo na vědomí informaci o záštitách a schválilo udělení záštity 
pro odbornou edukační publikaci „Světové dědictví a Česká republika“ připravenou 
Národním památkovým ústavem a subprojekt Přírodovědný a humanitní kurz 
v rámci projektu „Věda, umění, vzdělaní – otevřená škola“ Gymnázia Třeboň. 
 
Bod 10 – Různé  
 
Ing. Pavla Petrová (Institut umění - Divadelní ústav) krátce informovala o průběhu sympozia 
"Mezinárodní divadelní ústav, cíle UNESCO a scénická umění pro 21. století", které se uskutečnilo 
dne 17. září 2018 na Ministerstvu kultury u příležitosti oslav 70. výročí založení Mezinárodního 
divadelního ústavu (ITI). Mezinárodní divadelní ústav je největší mezinárodní nevládní organizace 
působící v oblasti scénických umění, která byla založena v roce 1948 v Praze.  
České (původně československé) středisko ITI bylo jedním z 15 zakládajících členů této organizace, 
která má dnes zastoupení v divadelních, tanečních a hudebních komunitách v 94 zemích světa. 
Sympozia se účastnili zástupci z Evropy, Asie, Afriky a Severní i Jižní Ameriky. Panelová diskuse se 
zaměřila na témata: „Vzdělávání ve scénických uměních“, „Práva umělců, LGBT a scénická umění“ 
a „Divadlo v konfliktních zónách“. 
Oslavy vyvrcholily za přítomnosti kompletní exekutivy ITI a předsedy České komise. 
 
Předsedající na závěr zasedání poděkoval všem přítomným za dosavadní spolupráci a popřál vše 
dobré k blížícím se vánočním svátkům i v roce 2019. 
 
 
 
Zapsali: Mgr. Ivana Skrušná, asistentka Sekretariátu České komise pro UNESCO 
   Ing. René Zelený, vedoucí tajemník Sekretariátu České komise pro UNESCO 
 
Schválil: prof. PhDr. Stanislav Štech, CSc., předseda České komise pro UNESCO 


